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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 

ПРОТОКОЛ 
 
Дата: 11 януари  2006 г. 
Времетраене: 10:20 – 11:30 
 
Участници: 
 
1. г-н Румен Овчаров – министър на икономиката и енергетиката 
2. г-жа Нина Радева – заместник-министър на икономиката и енергетиката  
3. г-жа Детелина Смилкова – съветник на министъра на икономиката и енергетиката 
4. г-н Любомир Дацов  – заместник-министър на финансите  
5. г-н Веселин Георгиев – изпълнителен директор, Изпълнителна агенция “Пътища” 
6. г-н Павел Езекиев – изпълнителен директор, Българска агенция за инвестиции 
7. г-н Милош  Поцков -  главен секретар,  Изпълнителна агенция “Пътища” 
8. г-н Божидар Божинов –председател, Българска търговско-промишлена палата 
9. г-н Начко Радев - директор на дирекция, Министерство на труда и социалната политика 
10. г-н Камен Колев – заместник-председател, Българска стопанска камара 
11. г-жа Саша Безуханова – председател, Българска международна стопанска асоциация 
12. г-н Иво Прокопиев – председател, Съюз на работодателите в България 
13. г-н Васил Велев – председател, Асоциация на индустриалния капитал в България 
14. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска международна стопанска 

асоциация  
15. г-н Евгений Иванов – главен секретар, Съюз на работодателите в България  
16. г-жа Елена Пищовколева – и.д. директор на дирекция “Инвестиционна политика”, МИЕ 
17. г-жа Венцислава Дачева  – държавен експерт, дирекция “Инвестиционна политика”, 

МИЕ 
18. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-промишлена 

палата 
19. г-жа Лена Русенова  -  експерт, Съюз на работодателите в България 
 
 
Дневен ред: 
 

1. Обсъждане на предложения за съвместно разработване и изпълнение на програми за 
насърчаване на инвестициите и инвестиционен маркетинг;     

 
2. Разни 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1. Обсъждане на предложения за съвместно разработване и изпълнение на програми за 
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насърчаване на инвестициите и инвестиционен маркетинг  
 
 

1.1 Бележки: 
 
 
г-жа Детелина 
Смилкова, 
Съветник на 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 

       
Уважаеми колеги, 
Изпратените Ви преди срещата материали са разработени от 
Министерство на икономиката и енергетиката и Българската агенция 
за инвестиции и представляват предложения за програми за: 
инвестиционен маркетинг; подкрепа на инвестициите в 
производството на продукти и услуги с висока добавена стойност;  
привличане на инвестиции в икономически изостаналите региони. 
Паралелно с това, бих искала да ви информирам, че през месец март
приключва проектът “Създаване на инструменти за оценка на
административните процедури за осъществяване на стопанска
дейност в България”, съвместно изпълняван от МИЕ и Консултантската
служба за чуждестранни инвестиции към Световната банка (FIAS -
Foreign Investment Advisory Service). Консултантите са направили
препоръки в няколко области, за преодоляване на административните
бариери пред бизнеса, респективно инвеститорите. 
Този доклад ще бъде представен на следващото заседание на СИР.  
Нашето виждане е, че предложенията на МИЕ и БАИ, и 
реализирането на мерки за изпълнение на препоръките на FIAS, са 
основата за по-нататъшната дейност на Работната група за 
насърчаване на инвестициите. 
Искам също да Ви съобщя, че с РМС  № 1005 от 28.12.2005 г.  за 
подобряване на координацията и реализацията на големите 
инвестиционни инфраструктурни проекти се създава Съвет за 
координация, контрол и изпълнение на инфраструктурните проекти с 
национално значение, ръководен от министър–председателя. В 
рамките на Съвета се създават две междуведомствени работни групи: 

• Първата – със задача да предложи промени в нормативните 
актове, които затрудняват реализацията на инвестиционния процес и   

• Втората - за институционална подкрепа на проектите  за 
изграждане на транзитни газопроводи и нефтопроводи през 
територията на Р България. 
На базата на това, което ние предлагаме, очакваме Вашите 
предложения за това как да бъде направена обща програма за 
насърчаване на инвестициите. 

 
Г-н Иво Прокопиев, 
председател на Съюза 
на работодателите 

 
В началото имаме нужда от структурна яснота – в какъв формат ще 
работи тази работна  група – постоянно действаща ли ще бъде ? 

 
Г-жа Саша 
Безуханова, 
председател на БИБА 

      
Инвестиционният маркетинг  е много важен, но има смисъл  тогава, 
когато сме решили какво маркетираме.  
Участието  в изложения има определен имиджов ефект, но дали ще е  
достатъчно. 
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г-н Румен Овчаров, 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 

         
На предишната ни среща  се  разделихме с идеята за  създаване на 
работна група със задачата да изготви програма за насърчаване на 
инвестициите, като част от общата икономическа програма. Ако не 
сме се отказали от тази идея, нека да видим докъде сме стигнали. 
Бизнесът има определи виждания, правителството, от своя страна,  
също има идеи, сега трябва да решим как да ги съчетаем  за направим 
структурите работещи, и то не само работещи, а работещи 
координирано.  
Ако всички сме съгласни да се обединим около този подход, да го 
финализираме и да преминем към следващия етап. Предлагам да 
разгледаме: 

•   предложенията за програми, за насърчаване на  инвестициите 
и инвестиционния маркетинг, които могат да бъдат допълвани в 
рамките на работната група,  
•   състава на работната група. 

 
 
г-н Божидар Божинов,  
председател на БТПП 

   
Считам, че въпросите за администрацията и за инфраструктурата са в 
основата на цялата икономическа политика. Но бих искал да отбележа,  
че ако не искаме разработените програми да останат във формàта на 
работната група, е необходимо да бъдат определени конкретни срокове и 
отговорни министерства или групи, които да  следят  за поетите 
ангажименти и те да станат изпълними.  
 

 
г-н Румен Овчаров, 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 

 
Да разгледаме състава на работната група, взаимодействието й с 
камарните центрове, където се дискутират подобни въпроси; и като 
втори въпрос – да обсъдим насоките за бъдещи дейности в областта 
на инвестиционната политика, предстоящите промени в Закона за 
насърчаване на инвестициите;  и  съответно  - схема на работата.  
 

г-жа Детелина 
Смилкова, 
съветник на 
министъра на 
икономиката и 
енергетиката 

          
Бих искала да обърна внимание, че е създадена работна група за 
изменение и допълнение на Закона за насърчаване на инвестициите. 

г-н Румен Овчаров, 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 

 
На 20.01.2006 г. ще се състои  първото заседание на РГ. В процеса на 
работа ще бъдат канени Ваши представители. 

 
г-жа Елена 
Пищовколева, 
директор на дирекция 
“Инвестиционна 
политика”, МИЕ 

 
Ако позволите да добавя - работната група за изменение и допълнение на 
ЗНИ ще формулира конкретни препоръки за промени на базата на опита от 
прилагането на закона и най-ефективните практики за насърчаване на 
инвестициите на страните с най-успешна инвестиционна политика, и ще 
подготви общата рамка, която ще бъде представена на следващото 
заседание на СИР за обсъждане. Ще очакваме Вашите предложения по 
представения материал, които ще бъдат взети предвид при изготвянето на 
ЗИД на ЗНИ.  



Стр.  4

 
г-н Иво Прокопиев, 
Председател на 
Съюза на 
работодателите 

 
Работна група към СИР ще взаимодейства ли с работната група по 
Националния план за развитие (НПР), предвид това, че в НПР са 
включени инструментите и ресурсите за развитие? 

 
г-н Любомир Дацов, 
заместник-министър 
на финансите  
 

 
По отношение на НПР, бих искал да ви информирам, че на 27.01.2006 
г. предварителният проект на НПР ще се представи  за оценка от 
външни одитори. Окончателният му вариант трябва да бъде готов до 
края на март, за да бъде подготвен целият пакет от документи за 
представяне в Брюксел. 
 

г-н Васил Велев, 
председател, 
Асоциация на 
индустриалния 
капитал в България 

       
Ако има още време, нека да се оправят някои несъответствия между 
това, което е включено в Правителствена програма, доклада на 
Делойт България и НПР (2007 -2013 г.) 
 

г-жа Нина Радева, 
заместник-министър 
на икономиката и 
енергетиката 

 
Тези документи не могат да бъдат равнопоставени, поради 
различната им степен на официализираност.  
 

 
г-н Васил Велев, 
председател, 
Асоциация на 
индустриалния 
капитал в България 

 
Но корелациите между доклада на Делойт и  програмата на 
правителството са доста по-големи отколкото между програмата на 
правителството и Националния план за развитие (2007-2013 г).   

 
г-н Румен Овчаров, 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 

 
Колеги, рамката и ресурса на НПР до голяма степен вече са 
определени. Все пак развитието на държавата не е свързано само с 
този ресурс. Въпросът  опира и до това какво допълнително трябва да 
направи държавата. 
 

 
г-жа Нина Радева, 
заместник-министър 
на икономиката и 
енергетиката 

 
Големият въпрос е не само  каква  е общата сума, с която ще 
разполагаме от европейските фондове, а как ще я използваме. Ролята 
на този тип форуми е да се намери най-ефективния начин за 
използване на тези средства в рамките на една обща стратегия, а не да 
се разпилява ресурсът по различни направления. 
  

 
г-н Любомир Дацов, 
заместник-министър 
на финансите  
 

 
Трябва да се има предвид, че ресурсът е голям и вероятно няма да 
може да се усвои. Нивото ни на подготовка с  реални  проекти с  
конкретни резултати, които да постигнем, е изключително ниско.  
Заявявам това, имайки предвид опита на други страни и нашата 
готовност на ниво проекти. 
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г-н Румен Овчаров, 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 
 

 
Предлагам, ако всички се съгласни със състава на Работната група, да 
формулираме задачите й: постигане на целите на икономическата 
политика, в съответствие с НПР. Считам, че тази група трябва да има 
и ръководител.  

 
г-н Иво Прокопиев, 
Председател на 
Съюза на 
работодателите 

 
Ако позволите, едно предложение - бих искал да използвам случая и 
да представя на СИР, представителя на Съюза на работодателите в 
България - уважаемата г-жа Лена Русенова.  
Предлагам тя да оглави работната група. 
 

 
г-жа Лена Русенова 

  
Боя се, че моите опит и  компетентност  са  малко встрани от целите и 
насочеността на работната група и считам, че не бих могла да я 
ръководя.  
 

 
г-н Румен Овчаров, 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 

 
Предлагам  за председател на работната група – г-жа Анна Янева, 
заместник-министър на икономиката и енергетиката. Предлагам 
работната група  да се срещне още следващата седмица.  

 
г-жа Елена 
Пищовколева, 
директор на дирекция 
“Инвестиционна 
политика”,МИЕ 

 
Ще се радваме да получим и Вашите предложения за разработване на 
програмите за насърчаване на инвестициите и инвестиционен 
маркетинг, които да бъдат разгледани заедно с предложенията на 
МИЕ и БАИ. 

 
г-н Божидар Божинов,  
председател на БТПП 

 
Бих искал да попитам, само по изменението и допълнението на ЗНИ 
ли ще се работи или ще се направи връзка с общата икономическа 
политика? 
 

 
г-жа Елена 
Пищовколева, 
директор на дирекция 
“Инвестиционна 
политика”, МИЕ 

 
Целта е да подобрим средата за инвестиции и да предложим на 
инвеститорите ефективни стимули. Предложените програми са както 
в изпълнение на разпоредбите на ЗНИ, така и в съответствие с 
Правителствената програма (2005-2009 г.) и обединяват мерки в 
изпълнение на Стратегията за насърчаване на инвестициите (2005–
2010 г.) и кореспондират с други стратегически документи. В този 
смисъл, тези предложения не трябва да се ограничават единствено до 
ЗНИ, а да отговарят на приоритетите на общата икономическа 
политика. За осъществяването на предложените програми е 
предвиден и финансов ресурс в бюджета за 2006 г. 
 

г-н Румен Овчаров, 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 

 
Колеги, имате ли  коментари и идеи свързани с предложенията на 
МИЕ и БАИ ? 
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г-н Божидар Божинов,  
председател на БТПП 

 
Разглеждайки проектобюджета на БАИ за 2006 г., бих искал да 
повдигна следния въпрос, свързан с информационните материали. 
БТПП изготвя такива материали, които и  правителствени делегации 
ползват при свои посещения в чужбина. Подготовката и издаването 
им, което е доста скъпо, се  финансира със средства на БТПП. Не би 
ли било целесъобразно да има  единна концепция за финансиране на 
тези дейности от държавния бюджет. Не искаме да ни се предоставят 
бюджетни средства, а да не се налага да изразходваме наши средства 
за инициативи, които не са на БТПП. 
 

г-н Васил Велев, 
председател, 
Асоциация на 
индустриалния капитал 
в България 

 
Относно средствата, считам, че много по-добра реклама за България, 
би било кратко съобщение, че международна корпорация от световен 
мащаб открива свое предприятие в България. 

 
г-жа Саша 
Безуханова, 
председател на БИБА 

 
Подкрепям изразеното мнение, че това наистина би бил добър сигнал 
за инвестиционната общност, че България е привлекателно място за 
инвестиции.   
 

 
г-н Божидар Божинов 
председател на БТПП 
 

 
Важно е да се отбележи и с какво е привлекателна страната - 
акцентът да не е върху евтината работна ръка, например. 

 
г-жа Саша 
Безуханова, 
председател на БИБА 

 
Въпросът е дали ще инвестираме в евтина работна ръка  или ще 
инвестираме във високотехнологични производства с  
висококвалифициран човешки ресурс. 
 

 
Г-жа Нина Радева, 
заместник-министър 
на икономиката и 
енергетиката 

 
По отношение на оперативната  програма ” Развитие  на 
конкурентноспособността на  българската икономика”,  очакваме да 
получим одобрение на зададените приоритети. 

 
 
1.2 Предложения: 
 
г-н Румен Овчаров, 
министър на 
икономиката и 
енергетиката 

Колеги, предлагам следващия път да разгледаме: 
•   Изменението и допълнението на ЗНИ; 
•   Доклада на Консултантската служба за чуждестранни инвестиции 
към Световната банка FIAS ; 
•    Дейността и задачите на работна група -  да преминем от 
концепцията към конкретни практически действия.  

Бихме могли да обсъдим и възможността за създаване на 
национална инвестиционна компания от всички миноритарни 
дялове на държавата във вече продадени фирми.  Така ще 
разполагаме с ресурс за инвестиции различни инфраструктурни 
обекти. 
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2. Разни. 
 

2.1 Бележки 
 
 
г-н Евгений Иванов, 
главен секретар, 
Съюз на 
работодателите в 
България 
 

 
Промяната в законовата рамка в областта на околната среда в  частта 
промяна в таксите за преработка на опаковката, което ще доведе до 
рязко намаляване на конкурентността на българските предприятия. С  
така подготвените промени от бизнеса ще бъдат взети 200 млн. евро 
под формата на косвен данък от оборота (3% от приходите в бюджета 
и 7% от приходите от ДДС). Засега успяхме да спрем този опит. 
Благодарим на представителите на МФ за тяхната правилна позиция. 
Обединихме се около мнението, че  тази мярка ще доведе до 
повишаване на цените на опакованите продукти, напр. цената на 
млечните продукти ще се увеличи с 10%. Поканихме представител на 
една от организациите, които са регистрирани за оползотворяване на 
отпадъците да представи накратко проблема. 
 

 
г-н Видьо Видев, 
изпълнителен 
директор на 
ЕКОБУЛПАК 

 
Въпреки многократните ни сигнали, МОСВ предвижда  въвеждането 
на доплащане на разликата между лицензионната такса (дължима на 
организациите за оползотворяване на отпадъци от опаковки, законен 
конкурент на държавата) и продуктовата такса, която се заплаща в 
държавното предприятие ПУДООС. Това обезсмисля съществуването 
на петте организации за оползотворяване на отпадъци от опаковки, 
като се има предвид, че лицензионната такса е с по-малък размер и е 
предпочитана от предприятията. От друга страна, както беше 
споменато, това би довело до повишаване на цените на  опакованите 
стоки между 3% и 14%, в зависимост от продуктовата категория.  
Нашите искания са да има равнопоставеност с ПУДООС. 
 

 
    2.2  Предложения: 
 
 
г-н Румен Овчаров, 
министър на икономиката 
и енергетиката 

 
Ако всички са единодушни по този въпрос, предлагам да 
подготвите единно становище, което да внесете в МИЕ. 

 
Следващото заседание ще се проведе на 15  февруари  2006 г. 

 
 
Председател: 
 

Румен Овчаров, министър на икономиката и енергетиката 
  
Изготвил протокола: 
  

Детелина Смилкова, съветник на министъра на икономиката и енергетиката 
 
 


